
Klanken uit de priesterraad (F). 

 

Bijeenkomst 26 februari 2024. 

 

Welkom aan Antoon Wullepit, die als deken van het kapittel in vervanging van Jan Tilleman een 

vast lid wordt van de  priesterraad. 

 

1. Uitleg over de werking van het opvangpunt van slachtoffers van seksueel overschrijdend gedrag 

in de kerk binnen het bisdom Brugge.  

 

De reacties van de slachtoffers zijn divers. Sommigen zijn ontgoocheld, anderen ervaren heling, er 

is ook dankbaarheid voor de positieve evolutie die de kerk de laatste jaren heeft doorgemaakt. 

Naast het diocesane opvangpunt is er ook een gemeenschappelijk opvolgpunt van de Vlaamse 

bisdommen en religieuze congregaties (coördinator is Mia De Schampelaere), dat samengesteld is 

uit de verantwoordelijken van de diocesane opvangpunten en personen uit verschillende 

professionele achtergronden (o.a. kerkjuristen). Er zijn frequente overlegmomenten met de 

bedoeling gelijkvormigheid te creëren over de bisdommen heen. 

Is het werken met een diocesaan opvangpunt (onafhankelijk van de kerkelijke overheid) de meest 

adequate aanpak? Meer en meer klinkt de vraag naar een neutraal opvangpunt. Na de parlementaire 

onderzoekscommissie zal wellicht één en ander duidelijk worden gesteld.  

 

2. In een tweede deel informeert bisschop Lode ons over de parlementaire onderzoekscommissies 

(Vlaamse en federale) over seksueel misbruik in de kerk. Hij licht het document toe dat door een 

werkgroep ad hoc werd samengesteld om voor te leggen aan de commissie. 

 

Bisschop Lode licht tevens alle preventieve maatregelen op die genomen werden door tal van 

kerkelijke instanties in het bisdom Brugge. In het geval een priester van de weddestaat van justitie 

geschrapt wordt omwille van een veroordeling, wordt geval per geval in overleg met het bisdom 

uitgekeken naar een nieuwe werkplek. 

 

3. In een derde deel stelt Trees Lavens, verantwoordelijke voor het medewerkersbeleid, het herziene 

vademecum voor priesters-senioren voor (vroegere editie dateert van 2017). De leden van de 

priesterraad krijgen de kans  aanvullingen of wijzigingen te suggereren bij een door een werkgroep 

herwerkte editie. 

De zorg voor de priesters-senioren wordt blijkbaar ook gedeeld door de andere Vlaamse 

bisdommen. De documenten worden interdiocesaan uitgewisseld. Ook binnen het diaconaat 

(bisdom Brugge) is men bezig met de opmaak voor een gelijkaardig document voor diakens- 

senioren. 

De tekst houdt vast aan het principe dat wie krijgt van Fraternitas een schuldbekentenis moet 

tekenen, dit om misbruik tegen te gaan. 

Er wordt gesuggereerd om de jonge priesters tips aan te reiken om tijdig voorzieningen te nemen 

voor de toekomst (o.a. pensioensparen). 

Iemand pleit ervoor om de rubriek over ‘negatieve wilsverklaring’ explicieter toe te lichten en te 

onderbouwen met documenten van LEIF of van Manu Keirse (cfr caritas). 

Is het niet de hoogste tijd dat er werk gemaakt wordt van een zakelijke werk-overeenkomst tussen 

de bisschop en de benoemde: een paradigma-wissel. 

 

4. Tot slot wordt de priesterraad gehoord i.v.m. het opheffen en onttrekken aan de eredienst van de 

annexe Heilige Familie (Sint-Vedastus, Vlamertinge). 

 

Bijenkomst 19 maart 2024 

 



Op vraag van de bisschoppenconferentie bespreekt de priesterraad de ontwerpnota van de 

bisschoppen ter voorbereiding van de tweede vergadering van de synode van de bisschoppen in 

oktober 2024. 

De bespreking gebeurt via de synodale methode (luisteren). Er worden twee vragen gesteld: Wat 

vind je positief in de nota en wil je misschien nog wat nuanceren? Wat mis je? Het gesprek begint 

en wordt onderbroken door een gebed tot de H.Geest. Elk lid krijgt de tijd het woord te nemen 

zonder dat op elkaars inbreng wordt gereageerd.  

Het verslag van het gesprek wordt bezorgd aan de bisschoppenconferentie. 

In het tweede deel van de bijeenkomst komen Bart Vercauteren en Annelien Boone een nieuw 

document voorstellen in verband met fiscaliteit casueel en voordeel in natura (woonst). Daar de 

forfaitaire regeling die in het verleden altijd met de FOD Financiën kon worden afgesproken niet 

langer mogelijk is, is er een nieuwe regeling. In de komende weken zullen alle betrokkenen vanuit 

het bisdom de nodige info ontvangen. 

 

Er werd afscheid genomen van Jan Tilleman, die als deken van het kapittel deelnam aan de 

priesterraad.  

 


